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Kıymetli misafirler ben de hepinizi saygıyla selamlıyorum. Program 

konusunda birkaç söz söyleyeceğim. Nasıl hazırlandık, programı nasıl 

hazırladık?  Bu konularda kısaca bilgi vereceğim.  Geçtiğimiz toplantının son 

oturumunda bu toplantımızın konusunun ne olacağını tartıştık ve hatta oya 

koymuş idik. O vakit Muhammet Özekes Hoca’mızın teklif ettiği “Öğreti ve 

Uygulamada Yargılamaya Hakim Olan İlkeler” başlığı en fazla oyu almıştı. 

Başlığı bir parça değiştirerek bu toplantının HMK çerçevesinde yargılamaya 

hakim olan ilkeler üzerinde olabileceğini düşündük. Acaba kimler sunum 

yapabilir tebliğ sunabilir, konusu üzerinde çalıştık. Kolay bir şey değil. Çünkü 

bu sabah Sema Taşpınar Ayvaz Hoca’mızla bir yayın dolayısıyla görüşüyor idik.  

Dedik ki: “Ne kadar büyük bir aile olduk”. Gerçekten çok büyük, genişleyen bir 

aile… Öyle ki bundan otuz yıl evvel almışım ben medeni usul hukuku dersini. 

Bana medeni usul hukuku dersini okutan Hocamız Profesör Yavuz Alangoya 

Hocam ilkeler konusunda belki ilk monografik edesi yazmıştı. Çalışmanın 

başlığı, malumunuz, Medeni Usul Hukukunda Vakıaların Ve Delillerin 

Toplanmasına İlişkin İlkeler.  Yayım yılı 1979. Ondan sonra, bir yanlışlık 

yapmak istemem, ama öyle zannediyorum ki, en son bu konuda yapılan yayın da 

yine tesadüfen şimdi birlikte çalışmaya başladığımız aynı kürsüyü paylaşmaktan 

onur duyduğum arkadaşım Varol Karaarslan’a ait. O da Hakimin Davayı 

Aydınlatma Ödevi başlıklı bir çalışma yaptı. Bu iki çalışma arasında ben saydım 

oniki tane tez ve monografi düzeyinde çalışma yapılmış. Dolayısıyla biz şöyle 

bir şeyden hareket ettik: Bir defa, ilk toplantıdan beri benimsediğimiz prensibe 

sadık kalarak, öncelikle yeni doçent yahut profesör olmuş olan hocalarımıza 

teklif götürmek ve bilhassa bu alanda tez yahut monografik çalışmış bütün 

hocalarımıza ulaşmak istedik. Aslında tebliğ sayısının çok fazla artmasını da 

istemedik. Çünkü geçtiğimiz toplantıdaki eleştiri konularından biriydi bu. Bugün 

yedi tane tebliğimiz var. Yarın da iki tan.  Fakat toplantıda soru ve cevap 

kısımlarını her sunumdan sonra yapmayacağız. Soru ve cevaba iki saatlik bir 

süre ayırıyoruz. Yarın sabahki ikinci oturumumuz Medeni Usul ve İcra İflas 

Hukukçuları Birliği’nin kapalı toplantısıdır. Ben bunları arz etmek istedim. 

Toplantının başarılı geçmesini diliyor, saygılar sunuyorum. 

 

 


